初一
We’re not mean-it’s only a movie (P3)
【设计思想】
本文介绍一部反映美国校园生活的电影，语言地道优美，让学生在欣赏美文的同时，学会与身边的同学相处。
【教学重点】
1. 了解美国校园的一种现象（文中作者做了说明，这种现象可能有，但现实中并不普遍）。
2. 学习使用排比的写作技法。
3. 掌握重点词汇：mean, nice, clique, make fun of, after all, hang out with等。
4. 阅读完毕，反思自己在与同学相处方面应该改善的地方。
【课堂活动】
Task 1 用简单的形容词描述身边的人。
课程标准：语言技能—通过口语对话练习，提高听       说交际能力。
语言知识—复习描述人物性格特点的词汇。
活动内容：
1. Group work: Students work in groups of four, telling each other something about one of their close friends. The others guess who he/she is talking about.

Words that can be used to describe a person:

nice, friendly, honest, easy-going, out-going, serious, mean�

2. Introduce the new word “mean”.

Mean是个多义词，做动词时，可以表示“意思是”，“意味着”。形容人的时候是形容词，表示“坏的，卑鄙的，不友好的”。看看下列句中的mean是什么意思：
What does this word mean here?

She’s very mean to her sister.

Task 2 阅读标题，猜测大意；阅读文章，完成练习。
课程标准：语言技能—速读标题，猜测大意;精读查寻细节。
活动内容：
1. ndividual work: Read the headline of the story. What might the passage be about? 

A. Sports
B. Food


C. Friends         D. Homework   E. Family

2. Read the story carefully. Choose the best answer:

1) What are the girls in the movie like?

A. Very nice.  B. Hard-working.  

C. Not friendly.       D. Out-going.

2) Which of the following might the girls do?

A. Say hello to everyone in school.

B. Finish their homework on time.

C. Help classmates with learning difficulties.

D. Laugh at students who don’t wear cool clothes.

3) According to the article, in US high schools, ______.

A. there are many cliques like in the movie

B. students with the same interests get together

C. students must wear cool clothes

D. students are too busy to play sports

4) The phrase “after all” in the last paragraph probably means _____.

A. 总共      B. 毕竟      C. 根本      D. 首先
Task 3 欣赏/练习写作手法。
课程标准：语言技能—学习使用排比的写作技法 

活动内容：
1. 让学生朗读文章第四段，注意作者连续使用了三个There’s a group for �结构，来说明本段的主题句：In US high schools, kids with same interests and hobbies get together. 告诉学生排比可以让文章充满气势，表达更有力度。
2. 让学生仿写一段，用主题句和排比支撑句来描写本校的校园活动。比如：描写中午课间活动的情景或介绍校园的景色。
Possible lead sentences:

At lunchtime, the school turns into a sports meet. Some are playing basketball. �

Our school is beautiful. There’s a �

Task 4 小调查。
课程标准：学习策略—通过调查获取信息ⅰ 

          语言技能—口语交际。
活动内容：
1、Group work: 学生分成5人小组，在组内调查同学与好朋友的活动。
Possible questions:

What do you and your friends like to do?

When do you usually get together?

�

2、每组派一位代表汇报调查结果。
Possible answer:

Lily likes to play with Mary. Both of them like singing. They get together after school every day.

Task 5 讨论/写作。
课程标准：语言技能—学习发表观点 

情感态度—学会如何与兴趣不同的人友好相处 

活动内容：
1、Group work: 学生分成5人小组，讨论下面的问题：
How do you like the girls in the movie? Do you like the way they treat their fellow students? Why or why not? If one of your classmates likes a cartoon, but you hate it, how would you still get along?

2、记录讨论中的观点，整理成文。把自己的观点写在后面。
Key
Task 1: 第一个mean是“意思是”，第二个mean是“不好的”。
Task 2: 1. C  2. 1) C 2)D 3) B 4) B 
Oh please, let us have fish and chips tonight mum(P8) 
【导读】世界各地有各种各样的快餐食品，本文介绍的是英国的传统食物 “鱼排和薯条”。说到吃，学生应该会有浓厚的兴趣，所以不妨顺便把之前学过的快餐食品的名称再复习一下。
【教学重点】
1. 让学生了解英国的快餐食品。
2. 学习语言结构: cook和taste, tasty的用法。
3. 掌握重点词汇：动词(或词组) enjoy, know about, cut into (fingers), put, fry, peel, cook;名词fast food(s), take-away restaurant, dish, 
Indian food, Chinese food, pizza和形容词（词组）tasty, healthy.

4. 让学生对几种典型的快餐食品有所了解。
【课堂活动】
Task 1 头脑风暴：回忆自己曾经吃过的或喜欢的快餐食品名称。
课程标准：语言技能—通过口语对话练习，提高听说交际能力。
活动内容：
Group work: 把学生分为4-5人小组，在规定的时间内说出自己曾经吃过或了解的快餐食品。每个小组有一人记录，最后评出词汇最多的一组进行表扬。
可使用句型：I like � because...

参考快餐：

hamburger
fried chicken
pizza
salad

sandwich
ice cream
cola
lemonade


iced tea
French fries
hot dog 
boiled corn

chunjuan


Task 2  听读文章，理解大意，记录信息。
课程标准：语言技能—听录音，抓取重要信息
活动内容：
1.Individual work: 学生听录音一遍，回答问题：What is fish and chips? (It’s a kind of British fast food.)

2. Pair work: 学生听第二遍录音，完成下面的练习。然后相互对照。
Fill in the blanks:

1. ______ enjoyed a hamburger?

2. Maybe you know about US fast ______.

3. It’s ______ food, but not very ______.

4. They like ______ food, ______ food and pizza from take-away restaurants.

5. But _____ you know that British people have fast food too?

Task 3 复述文章。
课程标准：语言技能—练习清楚地叙述一件事。
活动内容：
Individual work: One student retells the article. The other students can remind him if he or she forgets something.

Task 4 阅读理解。
Choose the best answer:

1. What does the writer think about fast foods?

A. Tasty.

B. Not very healthy.

     C. Healthy.

D. Both A& B.

2. Do English people like Chinese food?

A. Yes, they do. 
B. No, they don’t.

     C. Yes, they don’t.           D. No, they do.

3. Does the cook use eggs when he makes “fish and chips” at the fish and chip shop?

A. Yes, he do.      
B. No, he doesn’t. 

C. Yes, he does.   
D. No, he doesn’t.

4. What do British people like to put on their fish and chips?

A. Flour, eggs and milk.
B. Batter.

C. Pizza.
D. Salt, vinegar and tomato ketchup.

5. Why does the writer tell people not to eat fish and chips too often?

A. You can cook the fish at home.


     B. You will get fat.

C. Fish and chips cost too much money.

     D. You will lose weight.

II. Fill in the blanks with the proper form of the words given.

know    about     enjoy    cut into    fry    peel

1. He ______the food in the small restaurant yesterday.

2. Many people like to eat ______ chicken.

3. Every time he eats an apple, he ______ it first.

4. How much do you ______ fast food?

5. With the help of her mother, the little girl _____ the carrots ______ pieces.

Task 5 调研。
课程标准：学习策略—利用网络获取资源。
活动内容：
Ask students to surf the Internet to find at least five famous local foods from different places in China. Note down what they look like, how they taste and why people like them. Ask students to compare their notes in class.
Key
Task 2   1. Ever  2. foods 3. tasty; healthy  4. Indian, Chinese 5. did

Task 4   I: 1.D 2.A 3.C 4.A 5.B

II: 1.enjoyed 2. fried  3. peel  4. know about 5. cut� into
初二
Working for our country (P2)
【设计思想】本文属于新闻类型文章。文章介绍了人大代表的产生、职责。教师可引导学生们就他们关心的问题，培养学生的参与意识。
【课堂活动】 

Task 1  搜集信息
课程标准：学习策略—通过各种渠道搜集信息 

活动内容：
How much do you know about the NPC? Look for information about it in the newspapers, the library and on the Net. Do you know how a suggestion can become law?
Task 2  Reading

课程标准：语言技能—阅读训练
活动内容：
Pre-reading: Warming-up 

1. Look up the following words in the dictionary.

deputy, government, environment, policy

2. Answer the following questions.

How much do you pay for school every year? 

Is paying tuition fees a heavy burden for your parents?

What things about the world concern you?

While reading:  

Choose the best answer. 

1. Where is the NPC’s yearly meeting held?

A. In the countryside.  B. In Hunan. 

C. In the capital.

2. Many poor kids from the countryside can go back to school because ____________.

A. Ren Yuqi has payed the money for them

B. Ren Yuqi’s idea to help poor children from the countryside has been adopted by the government

C.  the government is so rich that it can afford all the kids’ tuition fees

3. Who chooses the deputies?

A. Students in the countryside.

B. The government.   C.The Chinese people

4.  How many deputies are there altogether according to the passage?

A. 2976.  B. 2977.   C. 2978.

5. “They all come from studying country people’s lives”. What does “they” refer to?

A. Suggestions.  B. Farmers.   C. People’s lives.

Post-reading: 

Fill in the blanks with information from the passage.

1. The ___________ that middle school students in the countryside needn’t pay for school anymore made not only students but also Ren Yuqi happy.

2. It is ___________ who help decide on the most important things of our country.

3. The NPC’s meeting is held _____________.

4. The deputies of the PNC are ____________ all walks of life.

5. Many children dropped out of school because they were too __________.

Task 3 小调查。
课程标准：语言技能—口语交际;书面记录。          

活动内容：
1. Group work: Suppose you are one of the deputies. Before the yearly meeting, you go to the students to find out about their school life. Make up a conversation. 

Ask questions like: What time do you go to bed? When do you get up in the morning? How long do you sleep for? Do you feel sleepy in class? How often do you play sports? How long do you spend on homework each day?

2. Make notes of what you are told.

Task 4 写作训练
课程标准：语言技能—总结调查结果，根据结果写出报告。          

活动内容：
Write a report based on the survey. List the major problems that the students have. Can you suggest any solutions to these problems? Write them down. 

Maybe your report will help decide new policies on schooling, like beginning classes at 9 and less or no homework�

Task 5 扩展性活动
培养学生们的参与意识的活动有很多。如，模拟学生会招收新成员，班干部换届选举等场景，让学生介绍、推荐自己，以及说明能为大家做些什么。活动之后可让学生仿写一篇新闻报道。
Exercises:

I. Complete the following sentences.

	make,  drop out of,  anymore,  but,  as well  


1. He knows English and French ___________.

2. When he saw his mother the little boy didn’t cry__________

3. More and more volunteers are spending time cleaning up the parks and the streets. They all want to ___________ Beijing more beautiful.

4. He was badly hurt in the last match, but he didn’t ____________ the team.

5. She is not a poet, ___________ a critic.

II. 完形填空：
Good news for all Chinese middle school students in the countryside. They don’t have to pay for school anymore. But 51-year-old Ren Yuqi is   1   happier than the students. It was Ren who suggested the idea to the government.  

Ren is not a government official but the boss of a big company in Hunan. He talks to the government   2   a deputy of the National People’s Congress. He is in Beijing to have the NPC’s yearly   3  . 

“This year I have 20 suggestions for making farmers’ lives and the environment better. They all come from   4   country people’s lives,” said Ren.  

Ren went to several provinces to find out about the way people live in the countryside. He saw that many children dropped out of school because they are poor. So at the   5   NPC meeting he suggested the government   6   more money on helping kids back to school. Most of the NPC deputies agreed to it and now it is law.  

The Chinese people choose Ren, just like they do   7   2977 NPC members. The lower-level deputies choose the upper-level deputies.   

At NPC meetings deputies also take part in making and changing laws. They   8   decide on state leaders and public policies as well.

1. A. more      B. most       C. even
D. very

2. A. like         B. as           C. for
D. by

3. A. meeting  B. party     C. report    D. book

4. A. helping   B. studying      

C. paying for   D. looking at

5. A. last          B. next      C. first 
D. second

6. A. cost         B. take      C. spend
D. need

7. A. others      B. the other  C. another  D. other

8. A. hope        B. want         C. make     D. help
Key
Task 2 Choose the best answer: 1. C 2. B 3. C 4. C 5. A

Post-reading: 1. news   2. the deputies   3. every year 4. from   5. poor

Exercises:

I. 1. as well   2. anymore   3. make   4. drop out of   5. but

II. 1. C 2. B 3. A 4. B  5. A 6. C 7. B 8. D 

Ireland celebrates (P8)
本文导读：文章从节日入手介绍了爱尔兰的风土人情及传统。教师可以引导学生将圣帕特里克节（纪念圣帕特里克）与中国的端午节（纪念屈原）进行对比，注意文化差异，体会不同文化带来的感受。
Pre-reading
1. How many Western festivals do you know? When are they celebrated?

2. How do Western people celebrate those festivals?

Comprehension check
I. Choose the best answer:

1. What’s the national color of Ireland?

A. Blue. B. Yellow. C. Green.

2. Why is shamrock an important symbol for the Irish?

A. It’s said that St Patrick used it to help him teach.

B. It helps people get over illnesses.

C. It has a pleasant smell.

3. The Irish are famous for their _____.

A. small population   B. wit and sense of humor

C. national color        D. beautiful countryside

II. True or False:
1. Only Irish people celebrate St Patrick’s Day.

2. Anyone without a shamrock is likely to be pinched.

3. Ireland is still a poor country of farmers. 

4. U2 and the Backstreet Boys are both Irish bands.

Grammar focus
1. There will be parties all over Ireland, in the cities like Dublin and Cork, as well as in the beautiful Irish countryside.

as well as可以用来连接两个相同的成分，如名词、形容词、动词、介词，通常不位于句首。此时，as well as连接的虽然是两个并列成分，但强调的重点在前面，不在后面，意思为“不但……而且……”、“既……又……”、“除了……之外，还有……”翻译时要先译后面，再译前面。例如：
1) Living things need air and light as well as water. 

2) The child is lively as well as healthy. 

2. For thousands of years Ireland was a poor country of farmers.

Thousands of 是一个固定词组，意为“成千上万的”，后面跟名词复数，但要表示“两千”这个概念时，thousand没有复数形式，只能是two thousand。与thousand有同样用法的还有hundred, million等词。
3. They are famous for their wit and sense of humor.

Be famous for 这个形容词短语表示“以……而出名”，主要有三种用法：
a. 主语是表示人的名词或代词时，意为“以某种知识技能，作品或特征而出名”。
b. 主语为地点名词时，表示“以某种特产或特征出名”。
c. 主语为事物名词时，表示“以其内容，特征，价值等而被人所知”。如：
The area is famous for its green tea. 
Guilin is famous for its beautiful scenery.     
This grammar book is famous for being practical.    

Vocabulary in use
I. 根据中文提示完成句子：
1. 贝克汉姆以他踢足球的球技而闻名。
Beckham is _____ _____ his football skills.     

2. 成千上万的人观看了这次比赛。
_____ _____ people watched the match.

3. 保罗和朱迪都觉得这部电影不好看。
Paul,  _____ _____ ____ Julie, thought the movie was boring. 

4. 你会庆祝西方的节日吗？
Do you _____ Western holidays?

Activities
�Comparison

Ask students to compare St Patrick’s Day with Dragon Boat Festival. 

What do people eat, drink and wear on these festivals? How do people celebrate them? Are there any similarities? Differences? Use a chart form to make the comparison clear. Choose a few students to report to the class.
�Writing

Ask students to write a short story to introduce Dragon Boat Festival or some other festivals they like.
Key
Comprehension check: 

I. 1. C 2. A 3. B  II. 1. F 2. F 3. F 4. T

Vocabulary in use:

1. famous for 2. Thousands of  3. as well as  4. celebrate
初三
A kindly act (P5)
导读：本文从小作者的角度，讲述了父亲帮助别人而又不伤其自尊的一件事情，语言简练，真切感人。让学生体会对话描写的好处：简单易懂，亲切自然。
I. Comprehension check
1. The children were very excited because _____ .

A. they were going outside 

B. they were standing in line

C. the writer helped them

D. they were going to see the circus

2. The word “respond” in the second paragraph means _____ .

A. answer
B. ask
C. question
D. shout

3. How many tickets did the father want to buy?   

A. Two
B. Six     C. Eight
D. Ten

4. Which of the following is NOT true?

A. The father couldn’t afford the tickets.

B. The writer and his father helped the family.

C. The family didn’t go to the circus that night.

D. The writer didn’t go to the circus that night.

5. From the passage we know that the big family was poor _____ . 

A. but they were very happy

B. and they felt very sad

C. but they worked very hard

D. and they often asked for help from others

II. Vocabulary in use
1. behave: v. to act in a particular way, or to be good by acting in a way which has society’s approval 行为表现
2. reply: v. to answer 回答；答复
3. go on: v. to happen发生
翻译练习：用以上出现的单词词组翻译下列中文句子。
1. 这里发生了什么事？
What’s going on here?

2. “当然不，”她回答说。
“Of course not.” she replied.

3. 当她姑姑来访时，她总是表现很不好。
She always behaves badly when her aunt comes to visit.

4. 我问道：“你要去哪里。”他答道：“回家。”
“Where are you going?” I asked. “Home, “ he replied.
III. Grammar focus
过去进行时
过去进行时表示过去某一时刻或某段时间正在进行的动作。过去进行时的基本构成是was/were + doing, 否定形式为was/were not doing。疑问形式将was/were提前。
过去进行时的常用基本用法：
1. 过去进行时的主要用法是描述一件事发生的背景；一个长动作发生时，另一个短动作发生。常用时间状语this morning, the whole morning, all day yesterday, from nine to ten last evening, when, while 例如：
We were watching TV from seven to nine last night. 
昨天晚上七点到九点的时候我们在看电视。　　 What was he researching all day last Sunday?

上周日他一整天都在研究什么？
My brother fell while he was riding his bicycle and hurt himself.

我哥哥骑自行车的时候从车上摔下来，受伤了。
It was raining when they left the station. 
他们离开车站的时候天正在下雨。
When I got to the top of the mountain, the sun was shining. 当我到达山顶的时候，阳光灿烂。
2．过去进行时可以表示在过去某个时间点发生的事情。时间点可以用介词短语、副词或从句来表示。如：
What was she doing at nine o’clock yesterday? 
昨天晚上九点她在做什么？(介词短语表示时间点)
When I saw him he was decorating his room. 
当我看见他的时候他正在装饰房间。 (when从句表示时间点)

Exercises:

1.  Jack _____ while he _____ his bike and hurt himself.
    A. fell, was riding      
B. fell, were riding

C.was falling, rode      
D. had fallen, was riding

2. Mary _____ a dress when she cut her finger.　
   
A. made　 

B. is making　 

C. was making　 
D. makes

3. I first met Jim two years ago. He _____ at a bookstore at the time.
   
A. has worked      
B. was working       

C.had been working        D. had worked

4. As she _____ the newspaper, Granny _____ asleep. 
   
A. read, was falling　
B. was reading, fell　
C. was reading, was falling
D. read, fell

5. I _____ my breakfast when he came.
   
A. had      

B. had been having     

C. have been having       D. was having

IV. Activities

1.  表演 (role-play)

认真阅读本文，将其改编成剧本，以小组为单位进行表演。
2.  写作练习(composition)：从a或b中任选一题
a. 假设你就是那位被帮助的父亲，请你写一篇日记记录这件感人的事情。
b. 假设你就是本文作者的父亲，请你写一篇日记记述这件事。

3.  话题讨论
如何在帮助他人的同时也保护对方的自尊心。
如今全社会都行动起来帮助贫困家庭或学生上学。但是人们在踊跃捐款捐物的同时总是希望媒体能够加以报道，尤其是个别的记者在采访受助群体时总是倾向于让他们通过送锦旗、哭泣甚至是下跪等方式向捐助者表示感谢。对于这种倾向，你作何感想？是支持还是反对呢？请各自陈述己方观点。
Key I. 1 D 2 A 3 D 4 C 5 A

       III. Exercises:

       1 A 2 C 3 B 4 B 5 D
初三
Where’s the little room, please? (P8)
【设计思想】
本篇文章内容趣味性很强，且信息量很大，教师应充分利用这些特点，以激发学生学习英语的兴趣为主要目的，同时培养学生良好的学习习惯，并促使学生形成有效的学习策略，发展自主学习的能力和合作精神。
【教学重点】
1. 让学生了解丰富多彩的英文词汇及英语在不同国家的差异。
2. 学习语法知识：定语从句。
3. 引导学生关注语言的文化背景。
【课堂活动】
Task 1 信息调查与合作交流。
课程标准：情感态度—与他人合作，解决问题并报告成果，共同完成学习任务。
活动内容：
Group work: 提前把学生分为4-6人小组，分别去查找toilet不同名称，课堂上共享成果，比一比哪一组找得最多。
Task 2 阅读文章，理解大意，查找信息。
课程标准：语言技能—根据不同阅读目的运用不同阅读策略。
活动内容：
1.Individual work: 学生速读文章，回答下面问题：What is the passage mainly about? (It is about different ways to say “toilet”.) 引导学生关注主题段落。
2. Pair work: 学生再次细读文章，完成下面的表格。然后相互对照。
	Countries
	Word(s) for "toilet"

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	


Task 3 语言探究。
课程标准：语言知识—探究式学习简单定语从句知识（先行词为“物”）。共同总结出定语从句的位置特点和先行词为“物”时关系词的变化。
活动内容：
Group work: 学生分组找出文章中含有定语从句的句子，并一起分析句子结构。
Possible answers: 

English has many words for the little room we all have to go to every day.

Here are some of the words that are used and explanations of their meanings. 

But “WC”, which stands for “water closet”, and “lavatory”, are also used.

An older, now rarely used word in Britain is “privy”� which is short for “private”.

Australians say “loo”, which is also quite popular in the UK.

Task 4 研究与报告。
课程标准：语言技能—能够模仿范文文章结构并适当运用所学句型。
资源策略—能够合理利用网络和图书馆资源搜集写作素材。
活动内容：
1. Group work: 学生分成5人小组，以 Colorful English Words为题，分组研究表达相同含义的不同英语词汇，并仿照例文的语言和文章结构完成一份研究报告。
建议：名词—旅馆，商店，电梯，上帝等 

动词—笑,哭，看等 

形容词—漂亮，聪明等 

2. 全班同学共同将各组报告整理成册，捐赠给图书馆。
Exercises:
完形填空
WC, toilet, lavatory, bathroom, restroom, john � English has many   1   for the little room we all have to go to every day. Here are some of the words that are used and explanations of their meanings.


Different countries use different words. In the US, in someone’s home, you will get where you need to go if you ask where the “bathroom” is. If you’re in a shopping mall, you   2   ask directions to the "restroom". US people also use the word “john”,   3   the 19th century British inventor of the flush toilet (冲水马桶) (  4   he seems to have been called Thomas).  

In Britain the most commonly used words are “toilet” and “bathroom”. But “WC”, which   5   for “water closet”, and “lavatory”, are also used. A public toilet is a “public convenience”. People sometimes speak of the “Ladies”and “Gents” (because you see the words “Ladies” and “Gentlemen” above the entries to public   6  ). An older, now rarely (很少) used word in Britain is “privy”  which is short for “  7  ” (私人的).

Australians say “loo”, which is also quite popular in the UK. Canadians use the word “can”, New Zealanders “bog”,   8   South Africans “want go to the bathroom”.

  9   does the word toilet itself come from? Well, it’s from the French “toilette” � to wash your self. 

 People from   10   countries also use some witty (智慧的) words. For example, “throne” (王座) to describe the toilet (马桶) and “throne room” for the bathroom.

1. A. words

B. names

    C. places     
D. titles

2. A. would
 
B. must 

    C. should   

D. can

3. A. as

B. to

    C. after    

D. for

4. A. but

B. although 

    C. because   
D. so

5. A. stands  

B. writes 

    C. says 

D. asks

6. A. parks

B. hospitals

    C. places

D. toilets

7. A. pretty

B. plenty  

    C. private  

D. practice

8. A. so  

B. and

    C. but  

D. however

9. A. How  

B. Where   

    C. When   

D. Which

10. A. poor
  
B. powerful

      C. developing   
D. English-speaking
Key  1-5 A C C B A  6-10 D C B B D
